

Questions/Answers	
Q&A Number	Questions/Answers
Question #1	<p>a. How do we apply for the RFSO, if we have multiple stores that can qualify for all the streams?</p> <p>b. Do we need to send each offer separately?</p>
Answer #1	<p><i>a. Offerors are to refer to the Request for Standing Offer (RFSO), including but not limited to Part 2 – Offeror Instructions, and Part 3 – Offer Preparation Instructions, for information on what is required in the offer(s).</i></p> <p><i>b. If the Offeror is proposing multiple stores under a single legal name, then the Offeror should submit a single offer that includes as a minimum the following:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <i>- the completed Attachment 1 to Part 3 for all sub-streams for which the Offeror is submitting an offer; and</i> <i>- demonstrated proof that the Offeror meets all of the mandatory technical criteria for which the Offeror is submitting an offer.</i> <p><i>If the Offeror is proposing multiple stores under multiple legal names, then the Offeror must submit a separate offer for each store.</i></p>
Question #2	<p>What kind of documents or form are required to be completed in order to submit our offer?</p>
Answer #2	<p><i>Offerors are to refer to the Request for Standing Offer (RFSO), including but not limited to Part 2 – Offeror Instructions, and Part 3 – Offer Preparation Instructions, for information on what is required in the offer.</i></p> <p><i>Note: As per Part 3 – Offer Preparation Instructions, Offerors are requested to provide their Offer in separate sections as follows:</i></p> <p><i>Section I: Technical offer – one (1) soft copy submitted by e-mail;</i></p> <p><i>Section II: Financial offer – one (1) soft copy submitted by e-mail; and</i></p> <p><i>Section III: Certifications – one (1) soft copy submitted by e-mail.</i></p> <p><i>As per Attachment 1, Attachment 2 and Attachment 3 to Part 4, in order to be considered for one or more sub-stream, Offerors must clearly demonstrate that they meet all of the mandatory technical criteria for one or more sub-stream.</i></p>
Question #3	<p><i>By submitting the Offer via email, does the Policy on Green Procurement apply and can we attach colour pictures?</i></p>
Answer #3	<p><i>As per the RFSO Part 3 – OFFER PREPARATION INSTRUCTIONS, the Policy on Green Procurement applies to this solicitation. Offers should format their offers to include black and white printing instead of colour printing, but offers that include colour pictures will accepted.</i></p>
Question #4	<p><i>Could DND consider to extend the driving distance from the Offeror proposed facility to CFSG (O-G) Maintenance?</i></p>
Answer #4	<p><i>DND will not consider an extension to the driving distance. The requirement for the Offeror to clearly demonstrate that its proposed facility is within a 40 km driving</i></p>

	<i>distance of CFSG (O-G) Maintenance, locate at Hanger 14, 250 Convair Private, Ottawa, ON K1V 2E5 remains unchanged.</i>
--	--

Questions/Réponses	
Numéro de Q et R	Questions/réponses
Question n° 1	<p>a. Comment répondre à une demande d'offres à commandes (DOC) si plusieurs de nos installations répondent aux exigences pour chaque catégorie?</p> <p>b. Devons-nous envoyer chaque offre séparément?</p>
Réponse n° 1	<p><i>a. Les offrants doivent se référer à la Demande d'offres à commandes (DOC), y compris, mais sans s'y limiter, à la Partie 2 - Instructions à l'intention des offrants, et à la Partie 3 - Instructions pour la préparation des offres, pour connaître les exigences liées aux offres.</i></p> <p><i>b. Si l'offrant propose plusieurs installations sous un seul nom légal, il doit soumettre une seule offre qui comprend au moins les éléments suivants :</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <i>- la pièce jointe 1 de la Partie 3 dûment remplie pour toutes les sous-catégories pour lesquels l'offrant soumet une offre; et</i> <i>- la preuve que l'offrant répond à tous les critères techniques obligatoires pour lesquels il soumet une offre.</i> <p><i>Si l'offrant propose plusieurs installations sous différents noms légaux, il doit soumettre une offre distincte pour chaque installation.</i></p>
Question n° 2	<p>Quel type de documents ou de formulaires doit-on remplir pour soumettre notre offre?</p>
Réponse n° 2	<p><i>Les offrants doivent se référer à la Demande d'offres à commandes (DOC), y compris, mais sans s'y limiter, à la Partie 2 - Instructions à l'intention des offrants, et à la Partie 3 - Instructions pour la préparation des offres, pour connaître les exigences liées aux offres.</i></p> <p><i>Remarque : Conformément à la Partie 3 - Instructions pour la préparation des offres, les offrants sont priés de présenter leur offre en sections distinctes, de la façon suivante :</i></p> <p><i>Section I : Offre technique : une (1) copie électronique envoyée par courriel;</i></p> <p><i>Section II : Offre financière : une (1) copie électronique envoyée par courriel;</i></p> <p><i>Section III : Attestations : une (1) copie électronique envoyée par courriel.</i></p> <p><i>Pour ce qui est des pièces jointes 1, 2 et 3 de la Partie 4, afin d'être pris en considération pour une sous-catégorie ou plus, les offrants doivent clairement montrer qu'ils répondent à tous les critères techniques obligatoires pour la ou les sous-catégories en question.</i></p>
Question n° 3	<p><i>La Politique d'achats écologiques s'applique-t-elle si l'on soumet l'offre par courriel et les photos jointes peuvent-elles être en couleur?</i></p>

Réponse n° 3	<i>Conformément à la Partie 3 - Instructions pour la préparation des offres de la DOC, la Politique d'achats écologiques s'applique à cette demande de soumissions. Les offrans doivent suivre les instructions de présentation et inclure des impressions noir et blanc plutôt qu'en couleur. Toutefois, les offres qui comportent des photos en couleur seront acceptées.</i>
Question n° 4	<i>Le MDN pourrait-il envisager d'allonger la distance à parcourir entre l'installation proposée par l'offrant et la section d'entretien du GSFC (O-G)?</i>
Réponse n° 4	<i>Le MDN n'envisagera pas d'allonger la distance à parcourir. L'exigence selon laquelle l'offrant doit démontrer clairement que l'installation qu'il propose se trouve à moins de 40 km de route de la section d'entretien du GSFC (O-G), située dans le hangar 14, au 250, Convair Private, Ottawa (Ontario) K1V 2E5, demeure inchangée.</i>